

# INNOVATION BOX REGIME

Bonne nouvelle pour toutes les entreprises axées sur l'innovation : l'Innovation Box Regime pour les actifs de propriété intellectuelle (PI) est désormais disponible à l'île Maurice !

[whttps://www.mric.mu/innovation-box-regime](https://www.mric.mu/innovation-box-regime)

## QU'EST CE QUE C'EST?

L'Innovation Box Regime a été annoncé dans le Budget 2017-2018 comme un moyen d'encourager les activités axées sur l'innovation par les entreprises à Maurice grâce à l'octroi d'une exonération fiscale de huit ans à tous les candidats éligibles.

## CONDITIONS D'ELIGIBILITE

### QUI:

Les sociétés nouvellement constituées ou existantes à Maurice qui sont engagées dans des activités axées sur l'innovation avec des actifs de PI développés à Maurice et dont elles tirent des revenus.

### QUOI:

Les "actifs de propriété intellectuelle" comprennent le brevet, le logiciel protégé par le droit d'auteur ou, uniquement en ce qui concerne les petites entreprises, tout autre élément de PI similaire à une invention susceptible d'être brevetée.

On entend par "autre propriété intellectuelle" la PI sous forme d'actifs dont la nouveauté, la non-évidence et l'utilité ont été certifiées par le MRIC.

## COMMENT CANDIDATER

**Le MRIC collabore avec le cabinet d'avocats PLCJ, assisté par le Groupe Santarelli pour tous les aspects techniques, afin de fournir l'expertise nécessaire à l'évaluation et à la détermination ultérieure des actifs de PI dans le cadre de l'Innovation Box Regime.**

### 1. Remplir le formulaire de candidature

<https://www.mric.mu/ibr-application-form>

### 2. Première phase d'évaluation

Examen préliminaire de la demande afin de déterminer si les actifs de PI développés à Maurice répondent aux critères de nouveauté, de non-évidence et d'utilité.

### 3. Seconde phase d'évaluation

Si la première étape est satisfaisante, une analyse approfondie des actifs de PI développés est effectuée.

### 4. Approbation finale délivrée par le Pannel du MRIC et certification



## FRAIS

- **ETAPE 2:** EUR 1,210 (HTVA)
- **ETAPE 3:** Entre EUR 2,420 - 4,200 (HTVA) selon la complexité technique de l'application
- **Etape intermédiaire:** EUR 1,000 HTVA pour toute assistance que le Pannel du MRIC pourrait demander à PLCJ au moment des délibérations.

## BENEFICES

**8 ans d'exonération fiscale** sur les revenus tirés des actifs de propriété intellectuelle développés à Maurice.



**CANDIDATEZ  
MAINTENANT!**

**PLCJ**

# INNOVATION BOX REGIME

Exciting news for all innovation-driven companies, the Innovation Box Regime for Intellectual Property (IP) assets is now available in Mauritius !

[whttps://www.mric.mu/innovation-box-regime](https://www.mric.mu/innovation-box-regime)

## WHAT IS IT?

The Innovation Box Regime was announced in the Budget 2017-2018 as a mean to encourage innovation-driven activities by eligible companies in Mauritius through the grant of an eight-year tax holiday to all eligible applicants.

## CONDITIONS OF ELIGIBILITY

### WHO:

Newly set-up or existing companies incorporated in Mauritius that are engaged in innovation-driven activities with intellectual property (IP) assets developed in Mauritius, from which they derive income.

### WHAT:

"IP assets" shall include patent, copyrighted software or, only in relation to smaller companies, other intellectual property that is similar to an invention which could be patented.

"Other intellectual property" means intellectual property in the nature of assets that are certified by the MRIC as being novel, non-obvious and useful.

## HOW TO APPLY

MRIC is collaborating with PLCJ, assisted by Santarelli Group on all technical aspects, to provide the expertise required for the evaluation and subsequent determination of IP assets in the context of the Innovation Box Regime.

### 1. Fill in the application form

<https://www.mric.mu/ibr-application-form>

### 2. First stage evaluation

Preliminary screening of the application to determine whether the IP assets developed in Mauritius meets the criteria of novelty, non-obviousness and usefulness.

### 3. Second stage analysis

If the first stage screening is satisfactory, an in-depth analysis of the IP assets developed shall be carried out.

### 4. Final approval given by the MRIC Pannel and certificate delivery



## FEES

- **STEP 2:** EUR 1,210 (excl. VAT)
- **STEP 3:** Between EUR 2,420 - 4,200 (excl. VAT) depending on the technical complexity of the application
- **Intermediary stage:** EUR1,000 excluding VAT for any assistance the Pannel may require from PLCJ at the time of deliberation

## BENEFITS

**8 year tax holiday** on income derived from IP assets developed in Mauritius.



**APPLY NOW !**